
POŠTOVANA GOSPOĐO GORJANC PRELEVIĆ,

UČESNICI OKRUGLOG STOLA,

PREDSTAVNICI MEDIJA,

KORISTIM PRILIKU DA SE ZAHVALIM AKCIJI ZA LJUDSKA PRAVA
NA POZIVU ZA UČEŠĆE OVOM SKUPU. OČEKUJEM DA ĆEMO IMATI
DANAS ARGUMENTOVANU RAZMJENU INFORMACIJA I MIŠLJENJA
O AKTIVNOSTIMA KOJE SU SE PREDUZIMALE U PRETHODNOM
PERIODU KADA JE RIJEČ O PRIMJENI STRATEGIJE ZA
ISTRAŽIVANJE RATNIH ZLOČINA DRŽAVNOG TUŽILAŠTVA CRNE
GORE KOJA JE DONIJETA 2015. GODINE.

VJERUJEM DA SMO U PRETHODNOM PERIODU POKAZALI DA
NEVLADINE ORGANIZACIJE DOŽIVLJAVAMO KAO PARTNERE NA
UNAPREĐENJU RADA DRŽAVNOTUŽILAČKE ORGANIZACIJE.

AKCIJA ZA LJUDSKA PRAVA SVOJIM AKTIVNOSTIMA TOME DAJE
OGROMAN DOPRINOS. VAŠE ANALIZE PAŽLJIVO ČITAMO I
ANALIZIRAMO, ZNAJUĆI DA NJIHOVOJ IZRADI PRILAZITE
SAVJESNO I STRUČNO.

IZVJEŠTAJ O PRIMJENI STRATEGIJE ZA RATNE ZLOČINE
POMOGAO NAM JE DA UNUTAR DRŽAVNOTUŽILAČKE
ORGANIZACIJE SAGLEDAMO IZ DRUGAČIJIH UGLOVA U KOJIM
SMO SVE SEGMENTIMA MOGLI DA DOPRINESEMO BOLJOJ
PRIMJENI VAŽEĆE STRATEGIJE.

CIJENIM ŠTO STE U IZVJEŠTAJU KONSTATOVALI I ČINJENICU DA
JE NADLEŽNO, SPECIJALNO DRŽAVNO TUŽILAŠTVO, SA
POSTOJEĆIM OGRANIČENIM KAPACITETIMA, U PRETHODNOM
PERIODU POKRENULO VIŠE IZUZETNO ZAHTJEVNIH SLUČAJEVA
KORUPCIJE I ORGANIZOVANOG KRIMINALA.

ISTOVREMENO, SVJESNI SMO DA SE UPRKOS TOME NE SMIJE
IZGUBITI IZ VIDA OBAVEZA PROCESUIRANJA RATNIH ZLOČINA,
KOJE ZAHTIJEVA I PROAKTIVNO DJELOVANJE.



ČINJENICA JE DA KRIVIČNO GONJENJE ZA RATNE ZLOČINE NE
ZASTARIJEVA, ALI JE ISTO TAKO ČINJENICA DA PROTOK
VREMENA I ŽIVOTNE OKOLNOSTI KOJE SE ODNOSE I NA
UMIRANJE SVJEDOKA, ŽRTAVA ILI IZVRŠILACA, OTEŽAVA, A
MOŽE DA DOPRINESE I ONEMOGUĆAVANJU OSTVARIVANJA
PRAVDE.

NEMAM SUMNJI DA JE NEOPHODNO DA DRŽAVNO TUŽILAŠTVO
UČINI SVE ŠTO MOŽE KAKO BI PRAVDA IPAK BILA OSTVARENA I
VIDLJIVA.

TAKOĐE, VJERUJEM DA JE PRIMJENA PREPORUKA IZ IZVJEŠTAJA
AKCIJE ZA LJUDSKA PRAVA VAŽNA, KAKO ZA SVAKU
INSTITUCIJU POJEDINAČNO, TAKO I ZA DRUŠTVO U CRNOJ GORI .

JEDNA OD PREPORUKA SA KOJOM SAM U POTPUNOSTI SAGLASNA,
ADRESIRANA JE I NA SKUPŠTINU CRNE GORE KOJOJ SE
PREPORUČUJE DA BEZ ODLAGANJA IZABERE VRHOVNOG
DRŽAVNOF TUŽIOCA U PUNOMMANDATU.

UPRAVO IZ POZICIJE VD, ODNOSNO ZNAJUĆI DA TO NOSI
IZVJESNA OGRANIČENJA, PODVUKLA BIH DA BI SE SAMO NA TAJ
NAČIN OMOGUĆIO DUGOROČAN I NESMETAN RAD
DRŽAVNOTUŽILAČKE ORGANIZACIJE KADA JE U PITANJU
PRIVOĐENJE PRAVDI UČINILACA SVIH KRIVIČNOG DJELA, A
SAMIM TIM I KVALITETNIJA PRIMJENA STRATEGIJE ZA
ISTRAŽIVANJE RATNIH ZLOČINA.

UKOLIKO DO IZBORA VRHOVNOG DRŽAVNOG TUŽIOCA U PUNOM
MANDATU U SKUPŠTINU NE DOĐE U NAJKRAĆEM ROKU, OSTAJE
IPAK JEDNA OD OBAVEZA NAREDNOG VRŠIOCA DUŽNOSTI
REVIDIRANJE POSTOJEĆE STRATEGIJE KOJA BI, KAO ŠTO SE TO U
PREPORUKAMA IZVJEŠTAJA I NAVODI, BILA PRAĆENA AKCIONIM
PLANOM SA ROKOVIMA ZA REALIZACIJU KONKRETNIH
AKTIVNOSTI I INDIKATORIMA ZA OCJENU USPJEŠNOSTI.

SAGLASNA SAM I SA PREPORUKOM DA BI OSIM VRHOVNOG
DRŽAVNOG TUŽIOCA DETALJNI NADZOR NAD POSTUPANJEM
SPECIJALNOG DRŽAVNOG TUŽILAŠTVA U ODNOSU NA
STRATEGIJU TREBALO, NAJMANJE JEDNOM GODIŠNJE, DA



OBAVLJA I TUŽILAČKI SAVJET I VJERUJEM DA SE TO MOŽE
STAVITI BRZO NA DNEVNI RED TUŽILAČKOG SAVJETA.

U IZVJEŠTAJU SU NAVEDENE KONKRETNE PREPORUKE I ZA
DRUGE INSTITUCIJE. NADAM SE DA ĆE IH SVE ONE OZBILJNO
RAZMOTRITI I PRIMIJENITI U MJERI MOGUĆEG, KAKO BISMO SVI
ZAJEDNO, KROZ REZULTATE RADA POKAZALI DA NAM JE ZAISTA
STALO DA UČINIMO SVE ŠTO JE DO NAS DA SE RATNI ZLOČINI
RASVIJETLE I UČINIOCI OVIH TEŠKIH KRIVIČNIH DJELA PRIVEDU
PRAVDI.

JOŠ JEDNOM SE ZAHVALJUJEM AKCIJI ZA LJUDSKA PRAVA NA
OVOM DRAGOCJENOM IZVJEŠTAJU KOJI ĆE NAMA U
DRŽAVNOTUŽILAČKOJ ORGANIZACIJI POMOĆI DA
UNAPRIJEDIMO RAD U DIJELU PROCESUIRANJA RATNIH ZLOČINA.

KORISTIM PRILIKU DA I SA OVOG MJESTA APELUJEM NA
PREDSTAVNIKE GRAĐANA U SKUPŠTINI DA DONESU ODLUKU
KOJA BI DOPRINIJELA NASTAVKU ZAPOČETIH AKTIVNOSTI U
DRŽAVNOM TUŽILAŠTVU, KAO I REVIDIRANJU STRATEGIJE ZA
ISTRAŽIVANJE RATNIH ZLOČINA DO KOJE BI DOŠLO NA OSNOVU
ANALIZE POSTUPANJA SPECIJALNOG DRŽAVNOG TUŽILAŠTVA U
PREDMETIMA RATNIH ZLOČINA.

ZBOG UTISKA DA SE U DIJELU JAVNOSTI NE TUMAČI NA PRAVI
NAČIN INICIJATIVA TUŽILAČKOG SAVJETA KOJA JE UPUĆENA
SKUPŠTINI I VLADI CRNE GORE, MORAM ISTAĆI DA NAMJERA
TUŽILAČKOG SAVJETA NIJE NI BILA DA SE OVOM INICIJATIVOM
V.D. STANJE PRODUŽI U NEDOGLED, VEĆ DA SE DO IZBORA
VRHOVNOG DRŽAVNOG TUŽIOCA OBEZBIJEDI KONTINUITET U
FUNKCIONISANJU INSTITUCIJE.

KAO ŠTO ZNATE, OD KADA SAM IMENOVANA ZA VRŠITELJKU
DUŽNOSTI KONSTANTNO SE ZALAŽEM ZA IZBOR VRHOVNOG
DRŽAVNOG TUŽIOCA U PUNOM MANDATU I U TOM POGLEDU
NEMA RAZLIKE U NAŠIM I STAVOVIMA MEĐUNARODNIH
PARTNERA.

NI U MANJE ZAHTJEVNIM OBLASTIMA REZULTATI SE NE MOGU
POSTIĆI UZ ŠESTOMJESEČNE PROMJENE, A NAROČITO NE



UKOLIKO ONE IZAZIVAJU NESIGURNOST U INSTITUCIJI. UPRAVO
ZBOG TOGA TUŽILAČKI SAVJET JE PREDAO INICIJATIVU, KAKO
BI KROZ TAJ MEHANIZAM, A DOK SKUPŠTINA NE IZABERE VDT-a,
OBEZBIJEDILI KONTINUITET I STABILNOST U RADU, A OD
POSLANIKA I POSLANICA ZAVISI DA LI ĆE V.D. MANDAT TRAJATI
10 DANA, ŠEST MJESECI ILI GODINAMA.

NADAM SE DA ĆE U SKUPŠTINI BITI RAZUMIJEVANJA ZA OVAJ
STAV TUŽILAČKOG SAVJETA IZRAŽEN KROZ NAŠU INICIJATIVU,
ZA DALJE JAČANJE INSTITUCIJE TUŽILAŠTVA A SAMIM TIM I ZA
NASTAVAK REFORMI KOJE SMO ZAPOČELI.

ZAHVALJUJEM SE NA PAŽNJI.


